
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU JIHOČESKÉ

UNIVERZITY V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH DNE 13. 3. 2006.

Přítomni (bez titulů): Alois Křišťan, Karel Suchý, Pavel Scholz, Pavel Blažka, Pavel 

Hrouzek, Radek Lučan, Zdeněk Bezecný, Alena Jaklová, Jakub 

Martínek, Hana Štěpánková,  Lucie Pohanová, Kateřina 

Janoušková, Tomáš Veber, Ondřej Doskočil, Lucie Kozlová, Jan

Vitoň, Jiří Špička, Daniel Valenta, Julie Soukupová, Tomáš 

Randák, Martin Hulák

Hosté (bez titulů): Václav Bůžek,  Hana Kropáčková, Růžena Matajsová, Adam 

Dočekal

Omluveni (bez titulů): Jaromír Beneš, Iva Dostálková,  Marcela Oubrechtová, Petr 

Havelka, Gabriel Švejda, Jan Hamerník, Michal Kaplánek, 

Martin Klapetek, David Kaftan, Ivana Zaťková

zapisovatel: Tomáš Veber (TF), ověřovatelé zápisu: Kateřina Janoušková (TF) a Ondřej

Doskočil (ZSF), skrutátoroři: Zdeněk Bezecný (FF), Radek Lučan (BF).

Hlasování o navrženém zapisovateli, ověřovatelích a skrutátorech:

studenti: pro – 9, proti – 0, zdržel se- 0

učitelé: pro – 11, proti – 0, zdržel se – 0

Program:

1. Personální složení AS JU.

2. Statut JU.

3. Návrh na rozdělení prostředků ze státního rozpočtu 2007.

4. Návrh rektora na obsazení míst prorektorů JU.

5. Návrh rektora na složení Vědecké rady JU.

6. Návrh zástupce do SK RVŠ.

7. Informace Dr. Dostálkové o jednání o problematice CIT JU.

8. Studentská komora AS JU.

9. Informace ze Studentské rady JU.

10. Informace z RVŠ.

11. Různé.

Hlasování o navrženém programu:

studenti: pro – 9, proti – 0, zdržel - 0

učitelé: pro – 11, proti – 0, zdržel – 0

Ad1) Personální složení AS JU

Akademický senát Jihočeské univerzity nejprve vyslechl sdělení předsedy AS JU Křišťana,

který přednesl stručné informace o změnách a rezignacích:

K 1. 1. 2007 zanikl mandát (bez titulů): Renata Klufová, Martin Pech, Ladislav Rolínek

Rezignovali (bez titulů): Pavel Král (FF)

Noví zástupci v AS JU (bez titulů): Jiří Špička (ZF)
Současný početní stav: 12 studentů, 19 učitelů, tj. celkem 31 členů AS JU

Ad2) Statut Jihočeské univerzity

Rektor JU nejprve krátce představil akademickému senátu návrh Statutu Jihočeské univerzity. Poté

vyzval k diskuzi nad stávajícím zněním dokumentu. Do diskuze zasáhl svými připomínkami nejprve



senátor Blažka (připomínky se týkaly především gramatiky a „právnické češtiny“), poté také nově

dosazený senátor Špička, který vznesl dotaz týkající se především provázanosti a závaznosti

dokumentů vycházejících ze Statutu JU a vznikajících na půdě jednotlivých fakult a ústavů. Na tyto

dotazy odpověděla JUDr. Matajsová. Následně do diskuze drobnými poznámkami vstoupilo více

senátorů i rektor JU. Na jeho návrh došlo potom k drobným úpravám ve znění dokumentu (zejména čl.

21, odstavec 1, vyškrtnuta věta „Přímo na výuce se mohou podílet i další odborníci na základě

dohod konaných mimo pracovní poměr.“), které však nemění nijak jeho smysl a mají spíše

dokument učinit srozumitelnějším, s tím, že Statutu JU je samozřejmě vždy nadřazen zákon o

vysokých školách. Dalším bodem jednání byla otázka stavu procesu slučování Evropského

informačního centra a Jazykového centra. Rektor vysvětlil stav věci, senátor Doskočil poté navrhl, aby

senát hlasoval o tom, zda takto pozměněný dokument bude schvalovat nebo zda jeho schvalování

odloží na následující schůzi AS JU. Nato předseda AS JU uzavřel diskuzi k tomuto bodu a vyzval

přítomné k hlasování o předložených návrzích a změnách. Senátoři tedy hlasovali v tomto bodě

celkem třikrát:

a) o návrhu senátora Doskočila, zda pozměněný Statut JU schvalovat ještě na stávajícím zasedání

senátu takto:

Studentská komora: pro – 8, proti – 0, zdržel se- 1 

Učitelská komora: pro – 10, proti – 0, zdržel se– 2
Bylo tedy rozhodnuto, že o předloženém a po diskuzi pozměněném a opraveném návrhu bude AS JU

hlasovat na stávajícím zasedání.

b) o pozměňovacím návrhu rektora JU o vyškrtnutí výše citované poslední věty čl. 21, odst. 1 takto:

Studentská komora: pro – 9 proti – 0, zdržel se- 0 

Učitelská komora: pro – 12, proti – 0, zdržel se– 0

AS JU tedy schválil citovanou změnu ve znění Statutu JU.

c) o schválení Statutu JU v pozměněném znění takto:

Studentská komora: pro – 7, proti – 0, zdržel se- 2

Učitelská komora: pro – 9, proti – 1, zdržel se– 2

AS JU tak schválil pozměněný a opravený Statut JU.

Ad3) Návrh na rozdělení prostředků ze státního rozpočtu 2007

Dokument nejprve krátce představil rektor JU, poté jeho vznik a výslednou podobu

komentovala kvestorka JU. Následovala krátká diskuze, do níž se zapojilo několik senátorů

(Kozlová, Martinek, aj.). Po jejím skončení bylo přikročeno ke schvalování.

Studentská komora: pro – 9 proti – 0, zdržel se- 0 

Učitelská komora: pro – 12, proti – 0, zdržel se– 0

AS JU schválil předkládaný Návrh na rozdělení prostředků ze státního rozpočtu na rok 2007

v předložené podobě.

Ad4) Návrh rektora na obsazení míst prorektorů JU

Rektor JU představil Návrh na obsazení míst prorektorů JU. Po krátké diskuzi byly probírány

následující body 5 a 6 a poté hlasováno o všech třech bodech (4, 5, 6) najednou v tajném

hlasování.

O jednotlivých prorektorech bylo hlasováno takto:

prof. RNDr. Zdeněk Brandl, CSc.,

Studentská komora: pro – 9 proti – 0, zdržel se – 0  

Učitelská komora: pro – 12, proti – 0, zdržel se– 0

prof. RNDr. Jan Zrzavý, CSc.,



Studentská komora: pro – 9 proti – 0, zdržel se – 0 

Učitelská komora: pro – 11, proti – 1, zdržel se – 0

prof. PaedDr. Vladimír Papoušek, CSc.,

Studentská komora: pro – 9 proti – 0, zdržel se – 0  

Učitelská komora: pro – 12, proti – 0, zdržel se – 0

doc. RNDr. Pavel Tlustý, CSc.,

Studentská komora: pro – 8 proti – 0, zdržel se – 1 

Učitelská komora: pro – 11, proti – 0, zdržel se – 1

doc. PhDr. Jana Šemberová, CSc.,

Studentská komora: pro – 9 proti – 0, zdržel se – 0 

Učitelská komora: pro – 10, proti – 1, zdržel se – 1

AS JU podporuje návrh rektora JU jmenovat všechny výše jmenované prorektory pro

svěřené oblasti působení.

Ad5) Návrh rektora na složení Vědecké rady JU

Rektor JU informoval o zásadách sestavování Vědecké rady JU a krátce se vyjádřil ke všem

navrženým členům VR JU.

AS JU vyjádřil poté svůj souhlas či nesouhlas se jmenováním jednotlivých členů takto:

Jméno člena (bez titulů) Studentská komora Učitelská komora

interní členové

Zdeněk Brandl 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Martin Flajšhans 8 – 0 – 1 12 – 0 – 0

Libor Grubhoffer 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Alena Hošpesová 8 – 0 – 1 11 – 0 – 1

Magdalena Hrabánková 8 – 0 – 1 10 – 0 – 2

Jiří Kašný 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Pavel Král 8 – 0 – 1 12 – 0 – 0

Martin Křížek 9 – 0 – 0 11 – 0 – 1

Zdeněk Landa 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Otomar Linhart 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Tomáš Machula 8 – 0 – 1 11 – 0 – 1

Václav Matoušek 9 – 0 – 0 11 – 0 – 1

Vladimír Papoušek 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Tomáš Polívka 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Jitka Radimská 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Marie Ryantová 8 – 0 – 1 12 – 0 – 0

Karel Skalický 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

František Střeleček 8 – 0 – 1 10 – 1 – 1

Iva Stuchlíková 9 – 0 – 0 11 – 0 – 1

Jana Šemberová 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Dagmar Škodová Parmová 8 – 0 – 1 11 – 0 – 1

Dalibor Štys 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Pavel Tlustý 8 – 0 – 1 11 – 0 – 1

Valérie Tóthová 8 – 0 – 1 11 – 0 – 1

Miloš Velemínský 8 – 0 – 1 12 – 0 – 0

Jan Zrzavý 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0



externí členové

Ivo Budil 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Bohuslav Gaš 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Tomáš Herben 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Jiří Holý 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Jan Hron 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Helena Illnerová 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Jan Janda 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Miroslav Ludwig 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Svatava Raková 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Jiří Rubeš 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

František Sehnal 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Eva Semotanová 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Tomáš Scholz 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

Jana Stávková 9 – 0 – 0 12 – 0 – 0

AS JU schvaluje Vědeckou radu JU v předloženém složení.

Ad6) Návrh zástupce do SK RVŠ

Předseda Studentské rady JU Scholz představil AS JU kandidáta na místo náhradníka

zástupkyně studentů ve Studentské komoře Rady vysokých škol Adama Dočekala (ZSF).

V následném hlasování (společně o bodech 4, 5, 6) byl student ZSF Adam Dočekal zvolen

náhradníkem zástupkyně v SK RVŠ takto:

Studentská komora: pro – 9 proti – 0, zdržel se – 0 

Učitelská komora: pro – 12, proti – 0, zdržel se – 0

Ad7) Informace Dr. Dostálkové o jednání o problematice CIT JU

Informace o schůzce pracovní skupiny vytvořené ze členů AS JU (Dostálková, Scholz)

přednesl místo nepřítomné a omluvené senátorky Dostálkové další z jejích členů, Pavel

Scholz. Informoval o proběhlé schůzce pracovní skupiny s ředitelem CIT JU, ing. Milotou,

která se uskutečnila 20. 2. 2007 za přítomnosti rektora JU. Vyzval k dalšímu jednání a

k účasti dalších členů AS JU v pracovní skupině. AS JU vzal tuto zprávu i výzvu na vědomí.

Ad8) Studentská komora AS JU

Informace o celorepublikové konferenci ACSA (jednalo se o 6. ročník celostátní studentské

konference s tématem Současná úloha a postavení studentů na VŠ 2006) přednesl předseda

Studentské rady JU Pavel Scholz. Doporučil účast alespoň jednoho zástupce studentů za AS

JU i na další konferenci roku 2007, která se bude konat v prosinci. Poté odkázal na bližší

informace na webových stránkách organizace ACSA. 

Poté krátce zhodnotil svou účast na semináři o VŠ legislativě (Seminář ACSA Vysokoškolská

legislativa ze dne 2. března 2007 v Praze): V průběhu osmihodinového semináře účastníci

byli seznámeni s VŠ zákonem a zejména s jeho výkladem v souvislosti s činností

akademických senátů. Doporučen je všem nově zvoleným členům studentské komory AS JU. 

Bližší informace opět na webových stránkách organizace ACSA.



Ad9) Informace ze Studentské rady JU

Informace přednesl AS JU předseda Studentské rady JU Pavel Scholz. Proběhlo Studentské

hodnocení výuky za ZS 2006/2007, konečný součet hodnotících studentů je 1018, což

odpovídá 10,3 % z celkového aktuálního počtu studentů JU z prosince 2006. Obdobně jako

minule proběhnou setkání s děkany součástí JU, setkání s rektorem JU a diskuse o SHV,

zveřejnění výsledků na internetu. Veškeré informace jsou také obsaženy na webových

stránkách http://shv.jcu.cz, pro které Scholz vytvořil i návod, který krok po kroku pomocí

obrázků vysvětluje, jak pracovat s výsledky SHV v systému SHV, se zaměřením na slovní

připomínky studentů.

Ad10) Informace z RVŠ

Informace z jednání RVŠ přednesl za obě komory (pro nepřítomnost omluvené Lenky

Polákové, zástupkyně studentů v RVŠ) senátor Zdeněk Bezecný. Mimo jiné zmínil práci na

přípravě etického kodexu VŠ pedagogů, hodnotící zprávu komise OECD a celkovou situaci

v RVŠ (pasivní přístup zástupců v SK RVŠ). V kratičké diskuzi otevřené k bodům 8, 9 a 10

reagoval na jednotlivé zprávy především rektor JU, který vyzval všechny přítomné senátorky

a senátory k aktivnímu přístupu k informacím, zejména v souvislosti s přípravou novely VŠ

zákona.

AS JU všechny přednesené zprávy vyslechl a vzal je na vědomí.

Ad11) Různé

a) Předseda AS JU nejprve znovu otevřel otázku hodnotící zprávy OECD, vznesl do

diskuze námět na formulaci návrhu usnesení k této zprávě. Po ukončení diskuze nebyl

nakonec žádný návrh usnesení vytvořen. 

b) Předseda AS JU poté informoval o nutnosti včasného vyhlášení termínu voleb do AS

JU (v červnu 2007 končí funkční období stávajícího AS JU) – rektor JU musí vyhlásit

volby do AS JU nejpozději 30 dnů před skončením funkčního období stávajícího AS

JU. Následně formuloval předseda AS JU v diskuzi s přítomnými členy AS JU toto

pověření:

AS JU pověřuje předsedu AS JU, aby vyzval předsedy akademických

senátů jednotlivých součástí, aby dodali AS JU do 17. dubna 2007

projednané návrhy na členy v dílčích volebních komisích. Delegace

každé fakulty dodá 1 člena do hlavní volební komise, mimofakultní

akademická obec dodá mimo tohoto člena ještě 4 členy dílčí volební

komise, vše do 17. dubna 2007.

V proběhlém hlasování o tomto pověření bylo rozhodnuto takto:

Studentská komora: pro – 9 proti – 0, zdržel se – 0 

Učitelská komora: pro – 10, proti – 0, zdržel se – 0

AS JU tedy pověřil předsedu AS JU výše zmíněným úkolem.

Příští zasedání Akademického senátu jihočeské univerzity

bylo předběžně stanoveno na 17. 4. 2007



Zapsal: Tomáš Veber




